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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 
Ordförande Isabel Smedberg Palmqvist (L) och Kadir Kasirga 
(S) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 
Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 11 juni 
2020. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll  

2.1. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 
förvaltningsgrupp den 19 maj 2020 

2.2. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor den 13 maj 2020 
 
Beslut 
Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 
förvaltningsgrupp den 19 maj 2020, samt anmälan av protokoll 
från utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor den 13 
maj 2020, som blivit vederbörligen justerade, anmäls och läggs 
till handlingarna. 
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§ 3   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 
kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 
utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar mm. 

Delegationsbeslut  
a) Anmälningar till och med den 11 maj 2020 beträffande: 

Förvaltningsledningen 
Förskoleavdelningen 
Grundskoleavdelningen 
Gymnasieavdelningen 
Avdelningen för ekonomi och styrning 
Avdelningen för utveckling och samordning 
Avdelningen för personal och kompetensförsörjning 

 
b) Anmälan av anställningsbeslut till och med 11 maj  

58 anställningsbeslut enligt ärendegrupp 1002 och 1002a.  
 
c) Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av 

varaktig vistelse utomlands läsår 2019-2020, 35 st. 
Ärendegrupp: 407 a, dnr 4.2.3-9876/2018. 

 
Övrigt 
d) Anmälan av rapporterade anmälningar avseende kränkande 
      behandling 25 mars – 9 april 2020.  

 
Kontorsutlåtanden 
e) Kontorsutlåtande med anledning av remiss av förslag till 

föreskrifter om statsbidrag till huvudmän som inrättar 
karriärsteg för lärare (förordning 2019:1288). 

 
Inkomna handlingar mm 
f) Revisionsrapport för utbildningsnämnden år 2019,  

dnr 1.4.1-2937/2020. 
g) Socialnämnden 2020-04-21 § 19 Implementering av stadens 

ANDT-politiska program 2018-2021 – en halvvägsrapport 
h) Hälsoskyddstillsyn på skolor och förskolor 2019 
 
Beslut 
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
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§ 5  
 Tertialrapport 1 2020 för utbildningsnämnden 
  

Beslut 
1. Tertialrapport 1 2020 per den 30 april godkänns. Rapporten 
överlämnas till kommunstyrelsen. 
2. Utbildningsnämnden fastställer handlingsplanen mot 
våldsbejakande extremism, bilaga 4. 
3. Utbildningsnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 1,5 
mnkr med anledning av krav i samband med utökning av 
gymnasium på fastigheten Huddinge Polygonen 1.  
4. Grundsärskoleverksamheten åk 7-9 vid Bäckahagens skola 
flyttas från och med läsårsstart 2020/2021 till Rågsveds 
grundskola under evakueringsperioden. 
5. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen god-
känner föreslagen budgetjustering om totalt 19,2 mnkr. 
6. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 
godkänner omslutningsförändringar om totalt 15,1 mnkr.  
7. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från 2020-
05-11, dnr 1.2.2-3485/2020. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
samverkan med övriga avdelningar. Ärendet har behandlats i 
samverkan med de fackliga organisationerna den 19 maj 2020. 
Ärendet har även behandlats vid funktionshinderrådets 
sammanträde den 13 maj 2020. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Tertialrapport 1 2020 per den 30 april godkänns. Rapporten 
överlämnas till kommunstyrelsen. 
2. Utbildningsnämnden fastställer handlingsplanen mot 
våldsbejakande extremism, bilaga 4. 
3. Utbildningsnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 1,5 
mnkr med anledning av krav i samband med utökning av 
gymnasium på fastigheten Huddinge Polygonen 1.  
4. Grundsärskoleverksamheten åk 7-9 vid Bäckahagens skola 
flyttas från och med läsårsstart 2020/2021 till Rågsveds 
grundskola under evakueringsperioden. 
5. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen god-
känner föreslagen budgetjustering om totalt 19,2 mnkr. 
6. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 
godkänner omslutningsförändringar om totalt 15,1 mnkr.  
7. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
 
Särskilda uttalanden 
Kadir Kasirga (S) och Tina Kratz (V) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande: 
 
Den pågående coronapandemin innebär att förutsättningarna för 
utbildningsnämndens verksamhet har förändrats. Arbetet i 
Stockholms skolor och förskolor har behövt anpassas och 
distansundervisningen på gymnasiet har avkrävt personal och 
lärare extra arbetsinsatser och stor flexibilitet. Vi vill framföra 
vårt varmaste tack till personalen inom hela 
utbildningsförvaltningen för allt arbete denna exceptionella vår. 
 
I ett sådant här läge är det rimligt att stora delar av stadens 
verksamhet fokuserar på hantering av krisen. I tertialrapporten 
framgår att en hel del aktiviteter skjutits på framtiden. Det är i 
grunden bra att en omprioritering mot mer akuta uppgifter görs. 
Vi vill dock framhålla vikten av att om pandemin fortgår så 
måste nya vägar finnas för att kunna genomföra den verksamhet 
som skjutits på framtiden. Till exempel behöver tillsynen av 
förskolor komma igång igen. En plan behöver tas fram för hur 
tillsyn ska kunna genomföras på ett säkert sätt. Ett annat 
exempel är frågan om prao, kommer eleverna som under 
vårterminen inte kunnat ha prao kunna tillgodogöra sig det på 
annat sätt eller vid senare tillfälle? Även inställda utbildningar 
för personalen behöver genomföras på något sätt. Samtidigt vill 
vi framhålla att det är glädjande att läsa att mycket av 
utbildningsförvaltningens verksamhet i stor utsträckning kunnat 
fortgå trots pandemin. 
 
Vi har full förståelse för att det är mycket svårt att göra en 
ekonomisk eller verksamhetsmässig analys av pandemins 
konsekvenser i nuläget. Med det sagt ser vi att den borgerliga 
”strama” budgeten påverkar utbildningsnämndens verksamhet 
negativt. Liksom förra året måste stora uttag ur resultatfonderna 
göras för att uppnå en budget i balans. Prognosen i 
tertialrapporten bygger på att resultatenheterna hämtar 35 
miljoner kronor ur resultatfonderna.  
 
År 2019 var det första året med borgerlig budget och också 
första året på mycket länge som utbildningsnämnden gick med 
underskott. Under 2019 mer än fördubblades underskottet 
mellan tertialrapport 1 och 2 och till slut behövde ett uttag göras 
ur resultatfonderna på över 100 miljoner kronor. Följer 
innevarande år samma mönster kommer även år 2020 bli tufft. 
Två år i rad med budgetunderskott kan ingen vara nöjd med. 
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Ansvaret ska läggas där det hör hemma och faktum är att 2019 
års skattesänkning tillsammans med den sämsta skolbudgeten på 
hela 2000-talet leder till underskott i ekonomin och 
nedskärningar på stadens skolor. Det är en illa genomtänkt 
politik. 
 
Vi vill redan nu framhålla vikten av att utvärdera och lära av 
den pågående krisen. Den påverkan som pandemin kan tänkas få 
på elevernas skolresultat måste följas nära. En effekt av 
pandemin är en enorm utveckling i användandet av digitala 
verktyg. Fördelar och nackdelar av detta måste naturligtvis 
också analyseras. En sådan analys kan spela stor roll för den 
fortsatta digitaliseringen även efter pandemin. Vi förutsätter att 
en gedigen utvärdering och granskning genomförs, både vad 
gäller hanteringen av pandemin och dess effekter.  
 
Förberedelse måste finnas för att distansundervisningen på 
gymnasiet kan komma att fortsätta även i höst. Vi vill i det här 
sammanhanget påpeka de svårigheter som 
distansundervisningen inneburit för en del elever. Sedan 
gymnasiet övergick till distansundervisning den 18 mars har vi 
uppmärksammat att alla elever inte har lika tillgång till digitala 
verktyg, bland annat saknar en del elever tillgång till internet i 
hemmet. Vi kan se att vissa elever har gagnats av 
distansundervisningen medan andra har svårt för denna 
arbetsform och är i behov av särskilt stöd. En del elever mår 
också psykiskt dåligt över att mista sitt sociala sammanhang och 
vanliga rutiner. Därtill behöver frågan om skollunch fortsatt 
prioriteras. Vi anser att samtliga gymnasieelever ska ha tillgång 
till skollunch, särskilda skäl ska inte behöva anges.  
 
Vi ser det som mycket positivt att samverkan mellan skola och 
socialtjänst utvecklas. Det är välkommet att arbetet med de 
skolsociala teamen utvärderas, insatserna ska bygga på empiri 
och beprövad erfarenhet. Därför är det bra att få ett 
vetenskapligt underlag som förhoppningsvis kan leda till 
utveckling av teamens arbete. Samverkan med socialtjänsten är 
viktig inom många områden, men framförallt för att barn i 
behov av särskilt stöd ska få bra och tidigt stöd.  
 
I förskolerapporten konstaterades att flera stadsdelsförvaltningar 
inte kunnat påvisa några effekter på antalet inskrivna barn i 
förskolan kopplat till de insatser som görs. Kunskaper om varför 
barnen inte skrivs in saknas och det framgår inte vad staden 
behöver göra för att få den kunskapen. Vi anser att mer behöver 
göras inom detta område. Rätt resurser ska läggas på rätt 
verksamhet och vi vill därför påpeka vikten av uppföljning och 
utvärdering av stadens insatser för ökad inskrivningsgrad. 
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Vidare är det välkommet att handlingsplanen mot 
våldsbejakande extremism har uppdaterats. Den årliga 
kartläggningen är ett viktigt kunskapsunderlag. Fortsatta 
utbildningsinsatser riktat till personal i skolan måste genomföras 
inom detta område.  
 
Slutligen är det glädjande att grundsärskolans verksamhet 
uppmärksammas och att separata resultatdialoger ska 
genomföras. Ett ökat fokus på grundsärskolans specifika 
framgångsfaktorer och utmaningar är välkommet. Därtill tackar 
vi för att tertialrapporten innehåller statistik som tidigare inte 
redovisats. Jämförelsen av studieresultat för elever i Stockholms 
stads gymnasieskolor och för gymnasieelever folkbokförda i 
Stockholms stad är uppskattad. 
 
Martin Westmont (SD) anmälde ett särskilt uttalande enligt 
följande: 
 
Sverigedemokraterna vill tacka förvaltningen och dess 
medarbetare för ett gediget arbete, som under svåra 
förhållanden, löst mängder med problem för att upprätthålla 
verksamheten. Förvaltningens arbete och ekonomi har påverkats 
av den pågående pandemin. Mot bakgrund av pandemins 
påverkan på samhället är det av vikt att staden är redo att 
rannsaka dess kostnader och prioritera skolans kärnverksamhet. 
Vi måste också se till att prioritera och verka för att tillgången 
på skyddsutrustning på stadens skolor är god, personal som 
elever ska aldrig känna risk för sin egen hälsa om man deltar i 
skolundervisningen. 
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§ 6  
Ändring i delegationsordning för utbildningsnämnden 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förslag till ändring i 
delegationsordning för utbildningsnämnden 
2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från 2020-
05-06, dnr 1.3.2-3987/2020. 
 
Enligt kommunallagen får en kommunal nämnd delegera sin 
beslutanderätt i visst ärende eller en grupp av ärenden till en 
anställd i kommunen. Utbildningsnämnden beslutade i april om 
tillägg i delegations-ordningen med anledning av förordning 
(2020:115) om utbildning på skolområdet och annan pedagogisk 
verksamhet vid spridning av viss smitta. Det gällde beslut om att 
stänga eller delvis stänga en skolenhet samt bland annat beslut 
om att ge elever fjärr- eller distansundervisning och om 
utbildningens förläggning. I förordning 2020:115 har nu införts 
en ny 11 a § som innebär möjlighet för en huvudman att fatta 
vissa av de besluten även när en skolenhet är öppen. 
Förvaltningen föreslår att beslut enligt 11 a § delegeras till 
utbildningsdirektören, med rätt att delegera vidare till 
grundskoledirektören respektive till gymnasiedirektören. 
 
Från och med den 1 januari höjdes åldern för rätten att kvarstå i 
anställning till 68 år. En korrigering föreslås i 
delegationsordningens ärendegrupp 1046. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
i samverkan med grundskoleavdelningen och 
gymnasieavdelningen. Ärendet har behandlats i samverkan med 
de fackliga organisationerna den 19 maj 2020. Ärendet har även 
behandlats vid funktionshinderrådets sammanträde den 13 maj 
2020. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förslag till ändring i 

delegationsordning för utbildningsnämnden 
2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 7  

Evakueringsskola med idrottstält i Västerort 
 
Förslag till genomförandebeslut 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag att etablera en evakueringsskola med 
idrottstält i Västerort. Den uppskattade hyresgenererande 
projektkostnaden är 198,2 mnkr och tillkommande hyra 
första året är 18,7 mnkr.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 
ekonomiutskott om godkännande att etablera en 
evakueringsskola och idrottstält i Västerort. Den 
uppskattade hyresgenererande projektkostnaden är 198,2 
mnkr och tillkommande hyra första året är 18,7 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-05-06, dnr 2.6.3-2606/2018. 
 
Fem skolor i Västerort står inför omfattande 
underhållsrenoveringar och ombyggnationer. Dessa är 
Abrahamsbergsskolan, Blackebergsskolan, Grimstaskolan, 
Hässelbygårdsskolan och Nya Elementar. På tre av skolorna – 
Blackebergsskolan, Grimstaskolan och Nya Elementar – 
planeras åtgärder för kapacitetsökning i samband med 
ombyggnad. Det krävs evakuering under tiden som skolorna 
underhålls och renoveras. Men av ekonomiska eller 
utrymmesskäl har separata evakueringspaviljonger inte bedömts 
möjliga på skolgården eller i närmiljön på flera av skolorna. 
Genom att etablera en större evakueringsskola i Västerort för 30 
grupper i F-9 organisation, löses evakueringsbehovet hos dessa 
skolor samtidigt. Etableringen kan även komma att omfatta 
andra skolors evakuering om behov uppstår. Förslaget innebär 
att skolorna turas om att använda evakueringsskolan. 
Evakueringsskolan planeras att ställas upp från och med 
höstterminen 2022 och vara uppställd i 10 år till och med 
sommaren 2032, vilket ger en bättre kalkylhorisont och gör 
etableringen mer ekonomiskt motiverad, än separata paviljonger 
för de olika skolorna. 
 
Enligt samverkansavtalet ansvarar utbildningsförvaltningen för 
evakueringskostnader även då dessa orsakas av SISABs 
underhållsbehov. 
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Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
i samverkan med grundskoleavdelningen och 
gymnasieavdelningen. Ärendet har behandlats i samverkan med 
de fackliga organisationerna den 19 maj 2020.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 
genomförandeförslag att etablera en evakueringsskola med 
idrottstält i Västerort. Den uppskattade hyresgenererande 
projektkostnaden är 198,2 mnkr och tillkommande hyra första 
året är 18,7 mnkr.  
2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 
ekonomiutskott om godkännande att etablera en 
evakueringsskola och idrottstält i Västerort. Den uppskattade 
hyresgenererande projektkostnaden är 198,2 mnkr och 
tillkommande hyra första året är 18,7 mnkr. 
3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 8  
Om- och tillbyggnation Rödabergsskolan 
 
Förslag till genomförandebeslut 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens reviderade 

förslag att genomföra om och tillbyggnation av 
Rödabergsskolan, till en uppskattad hyresgenererande 
projektkostnad om cirka 396,1 mnkr och med en 
tillkommande hyra första året om cirka 21,8 mnkr.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 
ekonomiutskott om godkännande av ett reviderat 
genomförande till en uppskattad hyresgenererande 
projektkostnad om cirka 396,1 mnkr och med en 
tillkommande hyra första året om cirka 21,8 mnkr. 

 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-05-05, dnr 2.6.3-3835/2018. 
 
På Rödabergsskolan genomförs ett stort om- och 
tillbyggnadsprojekt. Projektet innehåller en kapacitetsökning, en 
ny fullstor idrottshall och omfattande underhållsarbete. Då 
prognostiserade kostnaden för projektet avviker kraftigt från 
tidigare beslutade kostnader redovisas här jämförelse mot 
tidigare beslut. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
och i samverkan med grundskoleavdelningen, SISAB och 
idrottsförvaltningen. Samråd har skett med 
stadsledningskontoret 2020-05-11. Ärendet har behandlats i 
samverkan med de fackliga organisationerna den 19 maj 2020. 
Ärendet har även behandlats vid funktionshinderrådets 
sammanträde den 13 maj 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens reviderade 
förslag att genomföra om och tillbyggnation av 
Rödabergsskolan, till en uppskattad hyresgenererande 
projektkostnad om cirka 396,1 mnkr och med en tillkommande 
hyra första året om cirka 21,8 mnkr.  
2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 
ekonomiutskott om godkännande av ett reviderat genomförande 
till en uppskattad hyresgenererande projektkostnad om cirka 
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396,1 mnkr och med en tillkommande hyra första året om cirka 
21,8 mnkr. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 9  
Ny skola i Steningeparken, ny skola i Karlsvik samt om- 
och tillbyggnad av Nybohovsskolan 
 
Förslag till utredningsbeslut 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

utredningsbeslut avseende ny skola i Steningeparken till en 
total kostnad om 8.730.000 kr. 

2. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
utredningsbeslut avseende ny skola i Karlsvik till en total 
kostnad om 6.170.000 kr. 

3. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
utredningsbeslut avseende om- och tillbyggnad av 
Nybohovsskolan till en total kostnad om 9.560.000 kr. 

4. Utbildningsnämnden godkänner vidtagna åtgärder i form av 
beställning av detaljplaneprocesser och utredningar.  

5. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
återkomma med förslag till inriktningsbeslut i var och ett av 
dessa ärenden. 

 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-05-05, dnr 2.6.3-6686/2015, 2.6.3-10183/2016 samt  
2.6.3-365/2016. 
 
För att möta stadens växande elevunderlag föreslås nya skolor i 
Steningeparken i Årsta och i Karlsvik i Farsta, samt om- och 
tillbyggnation av Nybohovsskolan i Liljeholmen. Pågående 
utredningar inom respektive detaljplaneprocess har nu nått en 
upparbetad kostnad som överskrider förvaltningens delegations-
gräns, efter att Stadsbyggnadskontoret ökat kraven på utförliga 
underlag i detaljplanearbetet. Utbildningsnämnden behöver 
därför fatta beslut om att beställa eller avbryta fortsatt arbete 
inom detaljplaneprocessen för kostnader överskridande 
delegations-gränsen avseende vart och ett av de tre aktuella 
projekten. Detta är ett samlingsärende för detaljplaneprocesser 
där delegationsnivån överskridits. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
i samråd med grundskoleavdelningen samt i dialog med 
exploateringskontoret, stadsbyggnadskontoret och SISAB. 
Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 19 maj 2020. Ärendet har även behandlats 
vid funktionshinderrådets sammanträde den 13 maj 2020. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
utredningsbeslut avseende ny skola i Steningeparken till en total 
kostnad om 8.730.000 kr. 
2. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
utredningsbeslut avseende ny skola i Karlsvik till en total 
kostnad om 6.170.000 kr. 
3. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
utredningsbeslut avseende om- och tillbyggnad av 
Nybohovsskolan till en total kostnad om 9.560.000 kr. 
4. Utbildningsnämnden godkänner vidtagna åtgärder i form av 
beställning av detaljplaneprocesser och utredningar.  
5. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
återkomma med förslag till inriktningsbeslut i var och ett av 
dessa ärenden. 
 
Yrkande 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 10  
Evakueringslokaler för Solbergaskolans särskoleelever 
 
Förslag till inhyrningsbeslut  
 
Beslut 
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
förslag att hyra in lokaler på Lingvägen 161 under två års tid för 
att möjliggöra evakuering av Solbergaskolans särskoleelever. 
Årshyran första året uppgår till 860 000 kr. 
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-04-21, dnr 2.6.3-4576/2019. 
 
Solbergaskolan har grundsärskola, Mockasinen, som är 
integrerad i Solbergaskolans byggnader. SISAB planerar för 
underhållsarbeten som medför att lokalerna behöver evakueras. 
Eleverna har stort behov av fysiska hjälpmedel varför lokalerna 
de evakueras till behöver vara anpassade till deras behov. 
Utbildningsförvaltningen föreslår en inhyrning av lokalerna på 
Lingvägen 161 för evakuering av Mockasinen. 
Hökarängsskolans grundsärskola har fram till sommaren 2019 
bedrivit verksamhet i lokalerna. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har behandlats i samverkan med 
grundskoleavdelningen och Solbergaskolan inklusive fackliga 
ombud på skolan samt Stockholmshem. Ärendet har behandlats 
i samverkan med de fackliga organisationerna den 19 maj 2020. 
Ärendet har även behandlats vid funktionshinderrådets 
sammanträde den 13 maj 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 11  
HIN-projektet etapp 4 
 
Förslag till genomförandebeslut 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
genomförande av HIN-projektet etapp 4, 12 skolor, till en total 
uppskattad hyreshöjande investering om cirka 49 mnkr med en 
total tillkommande hyra år ett om cirka 5,3 mnkr. 
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-05-06. Diarienummer för samtliga ärenden är 2.6.3-
3459/2020, 2.6.3-3460/2020, 2.6.3-3461/2020, 2.6.3-
3462/2020, 2.6.3-3463/2020, 2.6.3-3464/2020, 2.6.3-
3465/2020, 2.6.3-3466/2020, 2.6.3-3467/2020, 2.6.3-
3468/2020, 2.6.3-3469/2020. 
 
I juni 2010 tog utbildningsnämnden beslut om att enkelt 
avhjälpta hinder ska avhjälpas i förvaltningens publika lokaler. 
Berörda lokaler är främst idrottshallar/salar, matsalar och 
samlingssalar samt utrymmen vid rektorsrum och 
expedition/vaktmästeri i stadens skolor. Även 
kommunikationsvägar och angöring till dessa lokaler ska 
anpassas. Efter ett längre uppehåll i utförandentreprenaderna, på 
grund av upphandlingsproblematik hos SISAB, har projektets 
genomförande nu återupptagits. Berörda skolor är indelade i 
etapper, med cirka 10-15 skolor per etapp. I början av 2020 
återupptogs entreprenaden för etapp 3, som avbröts sommaren 
2017. Detta genomförandeärende rör kommande etapp 4, som 
planeras att genomföras under 2021-2022. Etappen inkluderar i 
detta ärende 12 skolor. Ytterligare tre skolor som utförs inom 
etapp 4 har nämnden tidigare fattat beslut om. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts av avdelningen för ekonomi och styrning 
och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB. Ärendet 
har behandlats i samverkan med de fackliga organisationerna 
den 19 maj 2020. Ärendet har även behandlats vid 
funktionshinderrådets sammanträde den 13 maj 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att godkänna 
förvaltningens förslag till genomförande av HIN-projektet etapp 
4, 12 skolor, till en total uppskattad hyreshöjande investering 
om cirka 49 mnkr med en total tillkommande hyra år ett om 
cirka 5,3 mnkr.  
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Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta 
.  
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§ 12  
Om- och tillbyggnad av Tullgårdsskolan 
 
Förslag till utredningsbeslut 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

utredningsbeslut avseende om- och tillbyggnad av 
Tullgårdsskolan. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa 
utredning för ny detaljplan och underlag till 
inriktningsbeslut, för en tillkommande kostnad om 2,48 
mnkr, totalt 7,46 mnkr.  

3. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
återkomma med förslag till inriktningsbeslut. 

 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-05-06, dnr 2.6.3-5405-2014. 
 
Ärendet avser en detaljplaneändring för kvarteret Tullstugan 4 
för om- och tillbyggnad av Tullgårdsskolan. Efter tillbyggnad 
ska skolan inrymma en organisation för 900 elever, tre 
paralleller F-9. Det innebär en kapacitetsökning med 536 elever. 
Tidigare utredningar och volymstudier har konstaterat att 
detaljplaneändring krävs för att skapa fullgoda lokaler. Projektet 
behöver därför utreda och föreslå förändring av befintlig 
detaljplan samtidigt som tillbyggnad utreds. Kostnader för 
tidigare utredning tillsammans med uppskattad kostnad för 
detaljplaneändring bedöms överstiga förvaltningens 
delegationsgräns. Utbildningsnämnden behöver därför fatta 
beslut om att beställa fortsatt utredning inom detaljplaneprocess 
och underlag för inriktningsbeslut. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
i samråd med grundskoleavdelningen, samt i dialog med 
Stadsbyggnadskontoret. Ärendet har behandlats i samverkan 
med de fackliga organisationerna den 19 maj 2020. Ärendet har 
även behandlats vid funktionshinderrådets sammanträde den 13 
maj 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
utredningsbeslut avseende om- och tillbyggnad av 
Tullgårdsskolan. 
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2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa 
utredning för ny detaljplan och underlag till inriktningsbeslut, 
för en tillkommande kostnad om 2,48 mnkr, totalt 7,46 mnkr.  
3. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
återkomma med förslag till inriktningsbeslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 13  
Ny skola i Årstafältets etapp 4b 
 
Förslag till utredningsbeslut 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

utredningsbeslut avseende ny skola i Årstafältets etapp 4b. 
2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa ny 

detaljplan med tillhörande utredningar, samt utredning inför 
inriktningsbeslut, till en tillkommande kostnad om 4,21 
mnkr, och en total kostnad om 6,71 mnkr. 

3. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
återkomma med förslag till inriktningsbeslut i ärendet. 

 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-05-06, dnr 2.6.3-9573/2018. 
 
För att möta det växande elevunderlag som kommer av den 
stora bostadsbyggnationen på Årstafältet planeras tre skolor på 
fältet. Skolan i Etapp 4b är den andra skolan som byggs, och ska 
inrymma 900 elever i årskurs F-9 samt 50 grundsärskoleelever.  
 
SISABs prognos för pågående och kommande utredningar inom 
detaljplaneprocessen överskrider nu förvaltningens 
delegationsgräns, efter att Stadsbyggnadskontoret ökat kraven 
på utförliga underlag i samband med detaljplanearbetet och 
utredning av grundsärskolan tillkommit. Utbildningsnämnden 
behöver därför fatta beslut om att beställa fortsatt arbete inom 
detaljplaneprocessen samt utredningshandlingar inför 
inriktningsbeslut. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
i samråd med grundskoleavdelningen, samt i dialog med 
SISAB, exploateringskontoret och Stadsbyggnadskontoret. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
utredningsbeslut avseende ny skola i Årstafältets etapp 4b. 
2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa ny 
detaljplan med tillhörande utredningar, samt utredning inför 
inriktningsbeslut, till en tillkommande kostnad om 4,21 mnkr, 
och en total kostnad om 6,71 mnkr. 
3. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
återkomma med förslag till inriktningsbeslut i ärendet. 
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Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 14  

Yttrande över ansökningar om godkännande av huvudman 
för fristående gymnasieskolor och gymnasiesärskolor i 
Stockholms stad och län 
 
Svar på remisser från Skolinspektionen 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens yttrande och 

överlämnar det som svar på remisserna till 
Skolinspektionen.  

2. Beslutet justeras omedelbart.  
  
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-05-28, dnr 1.6.1–1239/2020. 
 
Skolinspektionen har till Stockholms stad remitterat en ansökan 
om godkännande av huvudman för en ny fristående 
gymnasieskola inom Region Stockholm. Därtill har inkommit 
tre ansökningar om utökningar av befintliga gymnasieskolor. 
Dessutom har två ansökningar om avvikelser inom de nationella 
programmen inkommit. Båda avser utbildning som bedrivs 
sedan tidigare. Ansökningarna omfattar totalt 84 nya platser per 
årskurs och läsår. 
 
Förvaltningen bedömer att de sökta utbildningarna inte skulle 
medföra påtagligt negativa ekonomiska, organisatoriska eller 
pedagogiska konsekvenser för eleverna eller den del av 
skolväsendet som anordnas av Stockholms kommun. 
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens yttrande och överlämnar det som svar på 
remisserna till Skolinspektionen. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 
samordning i samverkan med gymnasieavdelningen. Ärendet 
har behandlats i samverkan med de fackliga organisationerna 
den 19 maj 2020. Ärendet har även behandlats vid 
funktionshinderrådets sammanträde den 13 maj 2020. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens yttrande och 
överlämnar det som svar på remissen till Skolinspektionen.  
2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 15  
Motion om lokalvård i egen regi 
 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2020/165 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som 
svar på remissen. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-05-04 dnr 1.6.1-1905/2020. 
 
Kommunstyrelsen har remitterat en motion om lokalvård i egen 
regi från Clara Lindblom och Robert Mjörnberg (båda V) till 
utbildningsnämnden för besvarande. I motionen föreslås att 
kommunstyrelsen får i uppdrag att i dialog med de fackliga 
organisationerna och stadens nämnder och styrelser utreda de 
ekonomiska och organisatoriska förutsättningarna för att ta över 
lokalvården inom stadens verksamheter i egen regi.  
 
Utbildningsförvaltningen ställer sig tveksam till en utredning 
och avstyrker därför förslaget. Det motionärerna argumenterar 
för har utbildningsförvaltningen reglerat i avtalen med 
städbolagen. Det innebär rimlig arbetsbelastning, förmåner likt 
utbildningsförvaltningens egna samt krav och uppföljning kring 
hygien, kvalitet och miljö. Dessutom utförs en del av städningen 
i egen regi då detta motsvarar behovet för de aktuella skolorna. 
Förvaltningen ser också svårigheter med att göra en utredning 
som ger en objektiv bild över hur resurseffektivt städning i egen 
regi görs.  
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
i samverkan med grundskoleavdelningen och 
gymnasieavdelningen. Ärendet har behandlats i samverkan med 
de fackliga organisationerna den 19 maj 2020. Ärendet har även 
behandlats vid funktionshinderrådets sammanträde den 13 maj 
2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som 
svar på remissen. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 
 



 Sammanträdesprotokoll 
Nr 4/2020 

Sida 28 (40) 
2020-05-28 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 
 
stockholm.se 

 

Yrkanden 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
 
Tina Kratz (V) framlade ett eget förslag till beslut enligt nedan 
och yrkade bifall för detta: 
 
1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra  
 
Lokalvårdare är ett mycket viktigt yrke för stadens verksamhet i 
stort och för våra invånare. Lokalvårdarnas betydelsefulla arbete 
har nyligen också uppmärksammats i samband med Covid-19:s 
spridning i Sverige.  Lokalvård anses idag av såväl Kommunal 
som av Sveriges Kommuner och Regioner som ett centralt 
element för att minska smittspridning och vårdrelaterade 
infektioner. 
 
Yrket lokalvårdare är dessvärre lägre prioriterat än vad vi anser 
att det borde vara. Arbetsförhållandena är ofta ansträngd för 
arbetstagarna med dåliga arbetsrättsliga villkor, avsaknad av 
kollektivavtal och en arbetsmiljö som allt som oftast berättigar 
till stark kritik. En tredjedel av arbetstagarna i branschen utför 
sitt arbete på tidsbegränsade anställningar där obekväm arbetstid 
och arbetsskador som fallolyckor, belastningsskador, 
förslitningsskador och allergier är vanligt förekommande. 
Lägger man till detta att många av arbetstagarna ofta befinner 
sig i prekära förhållanden med tillfälliga arbets- eller 
uppehållstillstånd visar det på en bransch i behov av både 
resurser och uppmärksamhet. Lokalvården är också ett område 
som mer eller mindre helt är konkurrensutsatt och 
marknadsstyrt, vilket ställer stora krav på oss politiker att ställa 
tydliga och rimliga kvalitetskrav på verksamheten och i 
synnerhet skärpa kraven på arbetsvillkoren för de anställda. Vi 
vill därför att staden alltid ska utreda förutsättningarna att ta 
över lokalvården i egen regi när avtalen löper ut.  
 
Sammanfattningsvis föreslår vi i motionen att staden ska göra en 
förutsättningslös omprövning och statushöjning av lokalvårdens 
sammanhang i stadens verksamheter utifrån arbetsrättsliga, 
jämställdhetsmässiga, kvalitets- och hygienmässiga aspekter 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och förklarade sig 
finna att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Reservationer 
Tina Kratz (V) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag: 
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§ 16  

Motion om att årligen erbjuda utbildning i hjärt- och 
lungräddning till förskolelärare 
 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/297 
 
Beslut 
4. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

5. Beslutet justeras omedelbart.  
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-05-05, dnr 1.6.1-2192/2020. 
 
Utbildningsnämnden har fått ”Motion om att årligen erbjuda 
utbildning i hjärt- och lungräddning till förskolelärare” från 
Peter Wallmark (SD) på remiss från kommunstyrelsen.  
 
I stadens riktlinjer för barnsäkerhet för kommunal förskola och i 
riktlinjer för fristående förskola framgår att utbildning i första 
hjälpen ska genomföras för personal i förskolan minst vartannat 
år. Förvaltningen bedömer att dessa riktlinjer är tillräckliga och 
avstyrker därför förslaget.  
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen i samverkan med 
avdelningen för personal och kompetensförsörjning. Ärendet har 
behandlats i samverkan med de fackliga organisationerna den 19 
maj 2020. Ärendet har även behandlats vid 
funktionshinderrådets sammanträde den 13 maj 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som 
svar på remissen. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Yrkande 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
 
Martin Westmont (SD) framlade ett eget förslag till beslut och 
yrkade bifall för detta. 
 
1. Att motionen tillstyrks  
2. Därutöver vill vi anföra följande: 
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Förvaltningen för fram i sitt svar att staden har riktlinjer för 
barnsäkerhet där första hjälpen ingår och att utbildning ska ske 
minst vartannat år. Just att det ska ske betyder inte alltid att 
utbildningen genomförs på ett fullgott sätt. Trygg-Hansa gjorde 
2017 en undersökning bland förskolelärare där det visade sig att 
en av fyra befunnit sig i en situation där HLR behövts. Var 
tionde förskolelärare uppger att de inte har kunskaperna för att 
hantera ett luftvägsstopp och flertalet förskolelärare uppgav att 
de aldrig blivit erbjuden en HLR utbildning. Då 
kompetensluckor bland personalen kan förekomma anser vi det 
nödvändigt att ta ett helhetsgrepp från stadens sida och bredda 
utbildningsnivån kring hjärt- och lungräddning i förskolan. Vi 
anser att frågan är så pass viktig och att utbildning ska ske varje 
år så att kunskapsnivån höjs bland förskolepersonalen. Att 
årligen erbjuda regelbunden utbildning i hjärt- och lungräddning 
till förskolelärare skulle skapa trygghet hos både personal och 
föräldrar 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 
finna att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.  
 
Reservation 
Martin Westmont (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för sitt eget förslag. 
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§ 17  

Motion om att endast erbjuda lagstadgad undervisning i 
hemspråk till förmån för undervisning i svenska 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/298 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-04-24, dnr 1.6.1-2191/2020. 
 
Kommunstyrelsen har remitterat en motion till 
utbildningsnämnden för besvarande. I motionen föreslår Peter 
Wallmark (SD) att ingen undervisning i hemspråk, förutom den 
som följer enligt lag, ska erbjudas stadens elever samt att 
undervisningen i svenska språket utökas för elever med ett annat 
modersmål än svenska. I motionen framförs synpunkter om att 
elever som läser modersmål har bristfälliga kunskaper i svenska 
språket och att detta medför att eleverna inte har behörighet till 
gymnasiet. 
 
Stockholms stad erbjuder modersmålsundervisning till elever 
som är berättigade att läsa ämnet utifrån skollag, 
grundskoleförordning och gymnasieförordning. Alla elever har 
rätt till lagstadgad undervisning i ämnena svenska eller svenska 
som andraspråk. Elever i Stockholms stads skolor som är i 
behov av stöd i ämnet svenska eller svenska som andraspråk har 
rätt till specialpedagogiskt stöd. Förvaltningen ser inga skäl att 
ändra den nuvarande hanteringen som utgår från gällande 
regelverk och avstyrker därför motionens förslag. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 
med gymnasieavdelningen, avdelningen för utveckling och 
samordning samt avdelningen för stöd kring lärande och 
elevhälsa. Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 19 maj 2020. Ärendet har även behandlats 
vid funktionshinderrådets sammanträde den 13 maj 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
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1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som 
svar på remissen. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Yrkanden 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
 
Martin Westmont (SD) lade fram ett eget förslag till beslut och 
yrkade bifall för detta. 
 
1. Att motionen tillstyrks 
2. Att därutöver anföra följande: 
 
Många barn har bristfälliga kunskaper i svenska språket och det 
medför många gånger att eleverna inte uppnår behörighet till 
gymnasiet. Staden måste ta sitt ansvar och ser till att barn och 
ungdomar först och främst lär sig svenska. Finns ett intresse att 
lära sig andra språk som inte finns med bland de språk man kan 
välja som tillval inom skolans verksamhet så får man betala för 
den språkundervisningen själv. Elever som tillhör någon av våra 
nationella minoriteter ska även fortsättningsvis har rätt till 
hemspråksundervisning i dess nuvarande form. 
 
I en dansk rapport från AKF (kommunernas forskningsenhet) 
jämförs 255 elever i nian som fått hemspråksundervisning med 
200 elever som inte fått någon undervisning. Avsikten var att se 
hur hemspråksundervisningen påverkat deras resultat i läsning, 
matematik och naturvetenskap i den senaste Pisa-
undersökningen som jämför standarden i europeiska länder. 
Resultatet var slående ingen skillnad i resultat. Alla elever har 
rätt till lagstadgad hemspråksundervisning, men omfattningen är 
inte lagstadgad, det är alltså upp till politikerna hur mycket av 
stockholmarnas gemensamma resurser man vill lägga på 
lärandet av utländska språk i Sverige.  
 
Stockholms stad måste ta sitt ansvar för den växande 
segregationen och vidta åtgärder som kan vända den 
oroväckande utveckling vi ser växa fram i många av våra 
förorter där parallella samhällsstrukturer växer fram där svenska 
inte är det vanligaste språket man kommunicerar på.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 
finna att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Martin Westmont (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för sitt eget förslag: 
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§ 18  

Motion om att införa ett modernare system för 
förskoleavgiften 
 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/270 
 
Beslut 
1. Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-04-24, dnr 1.6.1-2190-2020. 
 
Utbildningsnämnden har fått en motion från Karin Lekberg (S) 
om att införa ett modernare system för förskoleavgiften på 
remiss från kommunstyrelsen. Motionen föreslår att 
utbildningsnämnden i samråd med kommunstyrelsen ska ges i 
uppdrag att utreda ett system för förskoleavgiften där två 
vårdnadshavare kan få varsin (delad) faktura för 
förskoleavgiften.  
 
Förvaltningen är positiva till att en utredning av ett system för 
föräldraavgifter för förskola genomförs. Förvaltningen anser att 
ett system med delade fakturor är ett modernare sätt att hantera 
föräldraavgiften för förskola och att detta skulle kunna 
underlätta för föräldrar med delad vårdnad i staden. 
Förvaltningen bedömer samtidigt att den föreslagna ändringen 
av föräldraavgiften för förskola skulle kräva ändringar i flertalet 
system och troligen påverka flera delar av skolplattformen. 
Förvaltningen bedömer därmed att det är viktigt att frågan 
utreds. Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det 
som svar på remissen.  
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen i samverkan med 
avdelningen för utveckling och samordning. Ärendet har 
behandlats i samverkan med de fackliga organisationerna den 19 
maj 2020. Ärendet har även behandlats vid 
funktionshinderrådets sammanträde den 13 maj 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet och överlämnar det till kommunstyrelsen som 
svar på remissen. 
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2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
 
Särskilt uttalande 
Kadir Kasirga (S) och Tina Kratz (V) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande: 
 
Vi tackar för de positiva besked som skolborgarrådet framfört 
kring innehållet i denna motion och ser fram emot att 
kommunfullmäktige beslutar att tillsätta en utredning i enlighet 
med utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande. 
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§ 19  

Motion om extern granskning för att utreda effekterna av 
krav på generella effektiviseringar 
 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/275 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart.  
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-05-06, dnr 1.6.1-2984/2020. 
 
Kommunstyrelsen har remitterat ”Motion om extern granskning 
för att utreda effekterna av krav på generella effektiviseringar” 
från Clara Lindblom m fl (V) till utbildningsnämnden för 
yttrande. I motionen föreslås att kommunfullmäktige beslutar 
om en stadsövergripande extern utvärdering av stadens process 
kring generella effektiviseringar i budgetarbetet, från val av 
metod och bedömd besparingspotential till uppföljning av 
resultatet och utvärdering av konsekvenserna. 
 
Förvaltningen konstaterar att prioriteringar mellan 
utgiftsområden är en naturlig del av en politiskt styrd 
verksamhet. Effektiviseringsbehov styrs av faktorer som 
elevvolymer, schablonökningar, skolpengens andel av den totala 
schablonen samt den enskilda skolans ekonomi över en längre 
tid. En eventuell utvärdering av effekten av generella 
effektiviseringar skulle i utbildningsnämndens fall behöva ta 
hänsyn till alla dessa faktorer. Förvaltningens samlade 
bedömning är att staden i dag har ett antal verktyg för planering 
och uppföljning av verksamheten, som utgör tillräckliga 
underlag för politiska prioriteringar av resurser. Mot bakgrund 
av detta avstyrker förvaltningen motionens förslag. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts av avdelningen för ekonomi och styrning i 
samarbete med förskoleavdelningen, grundskoleavdelningen, 
gymnasieavdelningen, avdelningen för lärande och elevhälsa, 
avdelningen för utveckling och samordning, samt avdelningen 
för personal och kompetensförsörjning. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 19 maj 2020. Ärendet har även behandlats 
vid funktionshinderrådets sammanträde den 13 maj 2020. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som 
svar på remissen. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Yrkanden 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
 
Tina Kratz (V) lade fram ett eget förslag enligt följande och 
yrkade bifall för detta. 
 
1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra  
 
Vi håller med förvaltningen om att det är många faktorer i given 
budget och i övrigt som påverkar förvaltningens möjlighet att 
bedriva en god och kvalitativ verksamhet.  
Faktorer som elevvolymer, schablonökningar, skolpengens 
andel av den totala schablonen samt den enskilda skolans 
ekonomi över en längre tid påverkar naturligtvis varje 
verksamhets budget, men de generella effektiviseringarna är ju 
ytterligare en faktor som minskar verksamheternas resurser. Till 
skillnad från förvaltningen anser vi att effekterna av just 
generella effektiviseringar behöver ses över. När de återkommer 
slentrianmässigt varje år finns anledning att utreda rimligheten i 
att effektivisera, eller med andra ord skära ned på resurserna till 
utbildningsnämndens verksamheter. Verksamheter som till stor 
del handlar om personalkrävande undervisning och omsorg är 
inte alltid möjliga att effektivisera.  
 
I underlag för budget, som har beslutats vid föregående nämnd, 
beskriver förvaltningen vilka behov som finns inom de olika 
verksamhetsområdena. Om det där skulle framgå att det finns 
möjlighet till effektiviseringar genom nya arbetssätt, 
digitalisering, minskade behov eller liknande så bör budgeten 
justeras i enlighet med detta. Men detta skulle då inte handla om 
generella effektiviseringar. 
 
Generella effektiviseringar läggs på i budget utan att det har 
uppkommit förändringar som motiverar en minskad budget, 
därför anser vi att det finns ett behov av att se över vilken effekt 
detta verktyg har på stadens verksamheter. Någonstans inom 
stadsdelens verksamheter kommer nedskärningar behöva göras 
för att nå en budget i balans, det är inte oväsentligt var dessa 
nedskärningar görs och hur det påverkar verksamheterna. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 
finna att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Tina Kratz (V) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag: 
 
Särskilt uttalande 
Kadir Kasirga (S) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande: 
 
Motionärerna lyfter en viktig frågeställning. Det är uppenbart att 
stora generella effektiviseringskrav emellanåt använts av 
politiker som velat spara på välfärdsverksamheter utan att ta 
ansvaret för besparingarna. Det finns flera exempel från stadens 
budget där stora effektiviseringskrav innebär kraftiga sparkrav i 
olika verksamheter.  
 
Därför är det välkommet att frågan belyses och utvärderas. På 
samma sätt som det finns stora effektiviseringskrav som i 
praktiken är dolda sparkrav finns det också en rimlig diskussion 
hur effektivitetsvinster som uppstår i välfärden ska hanteras. 
Effektiviseringsvinster finns att göra i de allra flesta 
verksamheter. Det torde ligga i allas intresse att vilja göra en 
uppgift bättre med mindre insats av eget arbete eller andra 
resurser.  
 
När effektivitetsvinster uppstår i en del av stadens verksamheter 
ställs beslutsfattare inför vägvalet om det är den verksamheten 
som ska få behålla värdet av effektiviseringen eller om den ska 
omfördelas till andra verksamhetsområden där det eventuellt 
finns större behov. Det är ingen enkel fråga och givet att 
grunden för stadens ekonomiska styrning är att ge 
verksamheterna ett utrymme att själv fatta beslut låter det sig 
inte heller göras att i detalj säga vad som ska sparas bort eller 
inte. Den tiden när kommunfullmäktige beslutade om enstaka 
tjänster eller inköp är förbi och det är i grunden bra med en mer 
tillitsbaserad styrning.  
 
Det finns med andra ord inte en självklar sanning i detta och det 
finns mot varandra stående intressen. Desto större skäl är det 
därför att utvärdera systemet med att tillgodoräkna sig generella 
effektivitetsvinster i budgetprocessen. 
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§ 20  

Beslut om permanent omplacering av elev till annan 
skolenhet  

 
 Beslutet publiceras inte. 
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§ 21  
Övriga frågor 
 
Inga övriga frågor vid dagens sammanträde.  


